
 

 

 

 
         

 
 

 

 

MØTEINNKALLING 
 

Utvalg: Formannskap  

Møtested: Kommunestyresalen, Hamnvik  

Møtedato: 07.10.2010 Tid: Kl 10.00 

 

Eventuelt forfall meldes til tlf. 77 09 90 00 

Varamedlemmer møter etter nærmere avtale. 

 

Drøftingssak 

1. Eiendomsskatt – rådmannen legger fram notat etter anmodning fra ordfører og 

varaordfører. 

2. Arealplan – status og framdrift. 

 

 

Orienteringssak 

1. Anbud pensjon. 
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Hamnvik, 30.09.2010 

 

 

Marit Johansen 
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GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 05.07.2010, 24.08.2010  OG 

08.09.2010 

 

Saksbehandler:  Bjørg Frantzen Steen Arkiv: 033   

Arkivsaksnr.: 10/552    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

154/10 Formannskap 07.10.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

Protokoll fra møte 05.07.2010, 24.08.2010 og 08.09.2010 godkjennes. 

 

 

Vedlegg: 

Protokoll fra møte 05.07.2010, 24.08.2010 og 08.09.2010 foreligger til godkjenning. 

 

 

Saksutredning: 
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KULTURMIDLER /AKTIVITETSSTØTTE 2010  

 

Saksbehandler:  Annie Mikalsen Arkiv: 223 C00   

Arkivsaksnr.: 10/378    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

155/10 Formannskap 07.10.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

Ibestad kommune fordeler Aktivitetstøtte til lag og foreninger på følgende måte: 

 

1. Av potten Kulturmidler/Aktivitetsstøtte på kr 150 000,- avsettes kr 20 000,- til 

Kulturkonsulentens budsjett og frie midler. 

2. Resten av aktivitetstøtten på kr 130 000,- fordeles på følgende måte: 

 

Ibestad Idrettslag    kr    42 000,- 

Ytre Andørja Idrettslag  kr    10 000,- 

Ibestad Jeger- og fiskeforening kr    10 000,- 

Sangkoret Fjellklang   kr    10 000,- 

Ibestad Hornmusikk   kr    10 000,- 

Ibestad Skolekorps   kr      8 000,- 

Andørja Rockeklubb   kr    20 000,- 

Ut på prøve    kr             0,- 

Musikkutvalget i Ibestad prestegjeld kr             0,- 

Ibestad fotoklubb   kr      6 000,- 

Andørja Husflidlag   kr      4 000,- 

Ibestad Historielag   kr     10 000,- 

 

 

Vedlegg: 

Retningslinjer for utdeling av kulturmidler/aktivitetsstøtte 

Svarbrev til søkere på aktivitetsstøtte 

Søknadene ligger til gjennomsyn på møte 

Kopi av medlemsliste Ytre Andørja Il 

 

Søknader foreligger fra: 

1. Andørja Rockeklubb 

2. Andørja Husflidlag 

3. Ibestad Fotoklubb 

4. Ibestad Historielag 

5. Ibestad Hornmusikk 

6. Ibestad Idrettslag 

7. Ibestad Jeger og fiskeforening 

8. Ibestad Skolekorps 

9. Musikkutvalget i Ibestad prestegjeld 

10. Sangkoret Fjellklang 

11. Ut på prøve – musikkband 

12. Ytre Andørja Idrettslag 
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Saksutredning: 

De årlige kulturmidler fra kommunen til lokale lag og foreninger ble kunngjort gjennom 

annonser i Harstad Tidende, Ibestad kommunes hjemmeside, Ibestadportalen samt oppslag på 

butikker og lokale offentlige steder hvor folk møtes. Søknadsskjema med retningslinjer og 

tidsfrister ligger tilgjengelig på kommunens hjemmeside til en hver tid. Ved søknadsfristens 

utløp var det kommet inn 12 søknader – samme antall som 2009. 

 

I kulturkonsulentens budsjett er det ikke rom for å ta initiativ til og tilrettelegg for nye 

kulturtilbud. Alt er bundet opp til de aktivitetene som er etablert. Midlene på posten 

enkelttiltak går for det meste med til Ungdommens kulturmønstring og kommunens andel til 

lag og foreninger som får tildelt statlig støtte – tippemidler. Etter rådmannens vurdering er det 

viktig og nødvendig å ha en pott for å kunne støtte annen kulturell virksomhet, det være seg 

konserter, teaterforestillinger, utstillinger eller lignende. Dette for å sikre seg bredde og 

variasjoner i aktivitetene. 

 

Midler til aktivitetsstøtte for 2010 har et budsjett på kr 150 000,-. Av disse midlene foreslår 

rådmannen at det settes av kr 20 000,- til frie midler på kulturkonsulentens budsjett. 

 

For 2010 foreslår rådmannen at det legges vekt på forbyggende og identitetsskapende 

aktiviteter blant barn og ungdom. Det bør også være fokus på møteplasser både innendørs og 

utendørs, og at det må være bredde og variasjoner i aktivitetene. Ettersom vi har fått 

asylmottak i kommunen må vi også tenke på integrering av minoritetsgrupper. Kulturplanen 

for Ibestad kommune har også gitte tema som satsingsområder.  

 

Rådmannen foreslår at kr 130 000,- av aktivitetstilskuddet fordeles på følgende måte i henhold 

til retningslinjer for aktivitetsstøtte: 

 

Ibestad Idrettslag v/Aina Mathisen  

Pr 31.12.2009 

 

Ibestad Idrettslag består av flere undergrupper som fotball, motorsport og all-idrett med alle 

sine idrettsgrener. Sommer i Ibestad er i idrettslagets regi. 

 

Adm tilskudd    kr   5 000,- 

Bevegelig tilskudd   kr 37 000,-  Totalt tilskudd kr 42 000,- 

Kommunalt tilskudd i fjor  kr 65 000,- 

 

Regnskapet viser følgende resultater: 

Årsresultat – underskudd  kr  6 749, 68 

All-idrett med underskudd på  kr 23 893,20 

Fotball et underskudd på   kr 43 023,65 

Hovedlaget overskudd på   kr 47 291,23 

Motorsport med overskudd på kr 12 875,94 

Lagets eiendeler   kr 813 531,18 

   

308 medlemmer hvorav 11 er 0 – 7 år og 100 mellom 7 – 18 år og 197 over 18 år. 

Årsmeldingen viser medlemstall på rundt 290. 
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Laget er eier av garasje, arenakiosk, tidtakerbu og klubbhus, ballbinge, Ibestad gressbane, 

gressklipper og snøscooter. Leier Ibestadhallen, jord på prestegården til skiløype, fotballbane 

(grus og gress) med mer. 

 

Ibestad Idrettslag er et aktivt idrettslag som aktiviserer barn/ungdom fra både Rolla og 

Andørja. Jobben alle aktivitører og ildsjeler legger ned for at våre barn/ungdom skal ha det bra 

og trives er unik og umistelig. Laget har en stor egenkapital, men rådmannen ser viktigheten 

med å kunne tilby aktiviteter som barn og ungdom ønsker og tilrår støtte på  

Kr 42 000,-. 

 

 

Ytre Andørja Idrettslag v/Jarle Skardal  

Pr 31.12.2009 

 

Ved mottatt søknad manglet det meste av opplysninger fra laget. Årsmeldingen kom ettersendt 

etter hvert. Idrettslaget skulle sende fakta om laget, men det kom aldri. Etterlyste dette i mail 

og pr telefon flere ganger. Mottok dette i slutten av august – lenge etter fisten.. 

 

Adm tilskudd   kr  5 000,-  

Bevegelig tilskudd  kr  5 000,-. Totalt tilskudd kr 10 000,- 

Kommunalt tilskudd i fjor kr 10 000,- 

 

Årets resultat, underskudd  kr  20 177,-       

Lagets eiendeler  kr 503 900,-  

 

Muntlig informasjon om balanseregnskap fra kasserer. Medlemstallene er vanskelig å beregne. 

Kopi av vedlagt medlemsliste legges ved saken. Bankbeholdning kr 44 000,- aksjekapital i 

TDA kr 130 000,-, fordringer TDA kr 97 000,- samt verdi på kr 232 900,- på lysløype og 

transportmidler. 

 

Ytre Andørja Idrettslaget har problemer med å levere eget regnskap da dette, pr i dag, er 

sammen med regnskapet til Tour de Andørja. Fra nyttår fører Ytre Andørja Idrettslag eget 

regnskap og da blir det enklere å få fram regnskapstallene, jf kasserer. Laget er aktiv innen ski 

og sykkel. Skiaktiviteten foregår for det meste i lokalmiljøet. Idrettslaget stiller med vakthold 

under Tour de Andørja og gjør en kjempejobb her. Rådmannen tilrår et tilskudd på kr 10 000,-. 

 

 

Ibestad jeger og fiskerforening v/Ralf Karlsen  

Pr 31.12.2009 

 

Foreningen har 46 medlemmer hvor er under 18 år. 

 

Adm tilskudd   kr    5 000,- 

Bevegelig tilskudd  kr    5 000,-. Totalt tilskudd kr 10 000,- 

Kommunalt tilskudd i fjor kr    6 000,- 

 

Årets resultat/underskudd kr     5 746,- 

Lagets eiendeler  kr 144 868,- 
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Aktiv i sommerhalvåret. Drifting av kråkefeller. Plan fremover er å få satt opp en permanent 

gamme i utmarka (Krokvannent), som er tilgjengelig for alle. Grunneiere har gitt samtykke.  

 

Kobbetjønna:  

Nordavindshallen til ca kr 50 000 er satt opp, en del arbeid gjenstår. Vedlikehold, div 

aktiviteter og fest på fredag i forbindelse med Sommer i Ibestad.  

Planer fremover er ferdigstillelse av Nordavindshallen, oppføring av lavvo/gamme i 

bindingsverk. 

 

Naturperlen Kobbetjønna er et populært og trivelig samlingssted for alle, fra de minste til de 

eldste. Under Sommer i Ibestad er utekvelden i Kobbetjønna med musikk og dans blitt et 

høydepunket for mange, ikke minst utflytta øyværinger. Fiskeforeningen gjør en stor innsats 

for å skape trivsel blant befolkningen og for å få alle til å bruke å nyte naturen. Rådmannen 

tilrår et tilskudd på kr 10 000,-. 

 

 

Andørja Rockeklubb (Rockebingen) v/Stian Paulsen  

Pr 31.12.2009 

 

Totalt 28 medlemmer hvorav 12 er over 18 år og 16 er mellom 7 og 18 år. 

 

Adm tilskudd   kr   5 000,- 

Bevegelig tilskudd  kr  15 000,-. Totalt tilskudd kr 20 000,- 

Kommunalt tilskudd i fjor kr  10 000,- 

 

Årsresultat   kr  10 009,- 

Egenkapital   kr  10 009 

 

Klubben leier lokaler i tidligere Solstad skole. 

 

Som sagt tidligere utfører Rockebingen en unik jobb for barn og ungdom i hele kommunen vår. 

Klubbens medlemmer deltar på UKM, Rock mot Rus og opptrer sammen med andre 

musikalske utøvere på lokale arrangementer. Rockebingen er med på å synliggjøre de 

musikktalenter som finnes her i kommunen, noe det satses på i hele landet. Viola Hanssen fikk 

Drømmestipend i år, en gevinst etter flere års øving ved blant andre Rockebingen. Andørja 

Rockeklubb er med på å skape bredde i kulturtilbudene for barn og ungdom og rådmannen 

tilrår et tilskudd på kr 20 000,- 

 

 

Ibestad Hornmusikk v/siv N. Henriksen  

Pr 31.12.2009 

 

Totalt 26 medlemmer hvorav 22 er over 18 år og 4 mellom 7 og 18 år. 

 

Adm tilskudd   kr   3 000,- 

Bevegelig tilskudd  kr   7 000,-. Totalt tilskudd kr 10 000,- 

Kommunalt tilskudd i fjor kr  10 000,- (Støtte Beatles-konsert kr 1500,-) 
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Årsresultat   kr           0,- 

Egenkapital   kr   41 114,12 

 

Aktivitetsplanen er stort sett lik fjorårets som nevnes nedenfor.. 

 

Laget leier øvingslokaler 

 

Ibestad Hornmusikk er uunnværlig for hele kommunen på 17.mai. Beatles-konserten i 2009 

som de sto som arrangør for ble en kjempesuksess. Det samla befolkningen i kommunen og ga 

publikum en flott kulturell opplevelse, noe som Ibestadværingen ikke er forvent med. Ibestad 

Hornmusikk har også vår/sommer- og nyttårskonsert. De spiller ved tenning av julegrana og i 

kirka på julaften. Utgifter til vedlikehold av noter, instrumenter og uniformer. Rådmannen tilrår 

tilskudd på kr 10 000,- 

 

 

Ibestad skolekorps, v/Trond-Arvid Isaksen  

Pr 31.12.2009 

 

Korpset har 16 medlemmer hvorav 10 er mellom 7 -18 år og 6 over 18 år. 

 

Øvingslokaler leies. 

 

Adm tilskudd   kr   3 000,- 

Bevegelig tilskudd  kr   3 000,-. Totalt tilskudd kr 6 000,- 

Kommunalt tilskudd i fjor kr   6 000,- 

 

Årsresultat   kr  11 357,07 

Korpsets egenkapital  kr  73 339,34 

 

Korpset sliter både med å rekruttere og beholde musikanter. En egen gruppe jobber med dette 

problemet. Budsjett eller aktivitetsplan for neste år mangler. Muntlig info fra leder om at det 

jobbes hardt for å få skolekorpset til å eksistere. Det kan se ut som interessen er stigende. Lav 

aktivitet er grunnen for manglende budsjett/aktivitetsplan.  

 

Skolekorpset er en viktig kulturell og musikalsk aktivitet for barn/ungdom og danner bredde i 

aktivitetstilbudene i kommunen. Korpset er også med på å rekruttere musikanter til Ibestad 

Hornmusikk som sammen gir 17.mai feiringen kvalitet. Rådmannen tilrår et tilskudd på  

kr 6 000,-. 

 

 

Sangkoret Fjellklang v/May-Lis Engebraaten  

Gjelder året 2008/2009 

 

30 medlemmer – 2 under 18 år  

 

Leier hus – leieutgifter kirke på 1750 – andre leieutgifter vises ikke i vedlagt regnskap 
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Adm tilskudd   kr    3 000,- 

Bevegelig tilskudd   kr    7 000,-. Totalt tilskudd kr 10 000,- 

 

Kommunalt tilskudd i fjor kr    7 000,- 

Årets resultat/overskudd kr   41 274,- 

Korets egenkapital  kr   30 963,- 

 

Stor aktivitet: - julekonserter, sang sykehjem, konsert kulturmønstring, allsang, utenlandstur 

         Krakow m/sang, korsang med Hildegunn under TDA, kortreff m/sang andre  

    kor, synger sammen med Rockebingen – ungdommer, osv 

 

Aktivitetskalenderen viser stort sett samme store aktivitet kommende år. Koret underholder 

både i og utafor kommunen og de samarbeider med andre kor og artister. Koret er med på å 

berike folks kulturopplevelser. Rådmannen tilrår et tilskudd på  kr 10 000,-. 

 

 

Ut på prøve v/Anders Fosshaug  

 

Gruppa har 3 medlemmer over 18 år. 

 

”Ut på prøve” er et kommersielt band og jf retningslinjene for tildeling av kulturmidler er 

organisasjoner som ivaretar medlemmenes økonomiske interesser ikke stønadsberettiget. 

Bandet er dyktig, svært populært og engasjerer seg i kulturlivet både i og utafor kommunen. 

Slik rådmannen ser det er engasjement og dyktighet en del av medlemmenes jobb i deres 

organisasjon og vil derfor, på bakgrunn av retningslinjene, ikke tilrå aktivitetsstøtte.  

 

Ser at laget har utgifter til investeringer og rådmannen viser til muligheten å søke støtte 

gjennom kulturmidler/enkelttiltak. Søknadsfrist hele året. 

 

 

Musikkutvalget i Ibestad prestegjeld, v/Beate Kiil Karlsen 

 

Utvalget har 5 medlemmer alle over 18 år og er valgt av menigheten 

Medlemmer i statskirka Ibestad og Andørja sogn er 1220 

Aktivitetslokaler er Ibestad og Andørja kirker.  

 

Musikkutvalget i Ibestad prestegjeld er et utvalg hvor menigheten velger sine medlemmer. 

Utvalget er ikke en organisasjon/lag som er åpent og tilgjenglig for alle. Jf retningslinjene for 

aktivitetstilskudd er utvalget ikke stønadsberettiget og rådmannen avslår aktivitetsstøtte på 

nevnte grunnlag. 

 

Utvalget ønsker å starte ”Babysang” og rådmannen vi i denne forbindelse minne om 

muligheten for å søke kulturstøtte enkelttiltak. Søknadsfrist hele året. 

 

 

Andørja Husflidlag, v/Anne Paulsen  

Pr 31.12.2009 

 

19 medlemmer og alle over 18 år. 
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Adm tilskudd   kr   2 000,- 

Bevegelig tilskudd  kr   2 000,-. Totalt tilskudd kr 4 000,- 

Kommunalt tilskudd i fjor kr    2 000,- 

 

Årets resultat underskudd kr  14 318, 96 

Lagets egenkapital  kr  29 016,66 

 

Manglende informasjon som eiendeler er innhentet muntlig fra kasserer Karin Øverli. 

 

Laget er 25 år i år og hadde en markering tidligere dette året. Husflidlaget fikk da kr 5000,- i 

støtte enkelttiltak fra Ibestad kommune. Andørja Husflidlag er aktiv og er dyktig til å spre 

kunnskaper om tradisjonelle håndverk både til voksne, barn og ungdom. Det er viktig å holde 

gamle tradisjoner i hevd ved å overføre kunnskapen til barn og ungdom. Laget leier lokaler og 

det koster å kjøre kurs med instruktører. Rådmannen tilrår tilskudd på kr 4 000,-. 

 

 

Ibestad historielag v/Jarle Larsen  

Pr 31.12.2009 

 

Har 30 medlemmer hvor alle er over 18 år. I årsmeldingen viser 10 medlemmer. Er det 

kommet nye til eller? 

 

Adm tilskudd   kr    3 000,- 

Bevegelig tilskudd  kr    7 000,-. Totalt tilskudd kr 10 000,- 

Kommunalt tilskudd i fjor kr    6 000,- 

 

Årsresultat   kr       251,60 

Lagets egenkapital  kr  69 756,67 

 

Eier huset ”Kalvegarden” på Skog og leier lokaler på Selsethuset. Laget gir ut Ibestad-

kalenderen og er med i utgivelsen av Astøingan. Jf årsmeldingen for 2009 har vi et aktivt 

historielag. Laget sliter med å få leder da Jarle Larsen vil trekke seg, noe som kan ha 

sammenheng med at det mangler budsjett/aktivitetsplan for 2010. Ibestad historielag er en 

nødvendig og god støttespiller for Sør-Troms Museum som Ibestad kommune er medlem av. 

Historielaget og Ibestad kommune er sammen med Regionmuseet i dialog for å komme i gang 

med å restaurere Skippergården.  

 

 

Ibestad fotoklubb, v/Beate Kiil Karlsen 

Pr 31.12.2009 

 

Klubben har 15 medlemmer hvor aller er over 18 år. 

 

Adm tilskudd   kr   3 000,- 

Bevegelig tilskudd  kr   3 000,-. Totalt tilskudd kr 6 000,- 

Kommunalt tilskudd i fjor kr   5 000,- 

 

Årsresultat   kr   5 802,50 

Egenkapital   kr 40 068,86 
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Leier hus sammen med Ibestad husflidlag. 

 

En del av aktivitetene til laget er jf årsmeldingen forbeholdt lagets medlemmer – altså ikke 

åpent for alle.  

Laget gir ut fotokalender og lager postkort fra Ibestad kommune. Laget har også utstillinger, 

de er aktiv med sitt kamera og kurser seg  selv og noen ganger andre. Rådmannen tilrår et 

tilskudd på kr 6 000,-.
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ANMODNING OM FORNYELSE AV ANSVARLIG LÅN - HÅLOGALAND KRAFT  

 

Saksbehandler:  Helge Høve Arkiv: S00   

Arkivsaksnr.: 10/329    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

156/10 Formannskap 07.10.2010 

/ Kommunestyre  

 

Rådmannens innstilling: 

1. Ibestad kommunestyre samtykker i å forlenge ansvarlig lån fra HLK med 10 år fra 

29.06.2011 på følgende vilkår: 

 Avdragsfrihet i løpetiden 

 Rentevilkår tilsvarende langsiktig statsobligasjonsrente ST4X + 150 punkter. 

2. Ibestad kommunes representanter i HLK sine styrende organ arbeider for å øke 

avkastningen fra ansvarlig lån. 

 

 

Vedlegg: 

1. Brev av 07.09.2010 fra Hålogaland Kraft 

 

 

Saksutredning: 

Styret i Hålogaland Kraft (HLK) har anmodet eierkommunene om at det ansvarlige lånet på 

120 mill. kr fornyes fra utløp 29.06.2011 på samme vilkår som gjeldende lån. HLK har i sitt 

brev redegjort og argumentert for saken som jeg dermed anser godt utredet. 

 

Rådmannens vurdering 

Jeg ser flere fordeler med å forlenge det ansvarlige lån: 

 Høyere rente enn på kommunens innlån (pt. rente) 

 Sikker inntekt 

 Bedre med en løpende inntekt enn å innløse lånet som da lett kan bli disponert 

 

Jeg viser til det HLK skriver om de skattemessige fordeler ved at rentekostnaden blir en utgift 

for selskapet som ikke beskattes og kommunene får ikke skatt på renteinntekten. Når selskapet 

deler ut utbytte til eierkommunene, må selskapet imidlertid beskatte av overskuddet før det 

deles ut. Det er derfor ikke ”lønnsomt” for kommunene å ta ut utbytte av aksjekapitalen, men 

heller ta den ut i form av rente på et ansvarlig lån. I en slik sammenheng er forslaget fra 

Bjarkøy i eiermøte om å øke det ansvarlige lånet, interessant. En overføring av ”utbytte” fra 

aksjekapital til ansvarlig lån kan enten skje i form av økt ansvarlig lån eller høyere rente. For 

kommunene er det likegyldig om ”utbytte” kommer fra aksjekapital eller ansvarlig lån. Ibestad 

kommunens representanter i styrende organer i HLK bør derfor følge dette opp. 
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AVGIFT FOR FESTE AV GRAVSTED I IBESTAD KOMMUNE  

 

Saksbehandler:  Helge Høve Arkiv: 231 D41   

Arkivsaksnr.: 10/420    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

157/10 Formannskap 07.10.2010 

/ Kommunestyre  

 

Rådmannens innstilling: 

1. Ibestad kommunestyre vedtar å innføre festeavgift for feste av grav i kommunen fra 

01.01.2011. 

2. Festeavgiften settes til 75 kr pr år pr. grav og kan fornyes for 10 år av gangen.  

 

 

Vedlegg: 

1. Brev av 28.06.2010 fra Ibestad kirkelig fellesråd 

2. Utskrift fra møte i fellesrådet – sak 29/10 Avgift for feste av gravsted i Ibestad 

kommune 

 

 

Saksutredning: 

Jeg viser til saksframlegg til fellesrådet og fellesrådets vedtak. Fellesrådet har økonomiske 

utfordringer. Regnskapet for 2009 viste et lite overskudd. 

 

Som følge av den vanskelige situasjonen for fellesrådet vedtok kommunestyret i forbindelse 

med saldering av budsjett 2010: 

 

Kommunestyret anmoder Ibestad kirkelige fellesråd om å foreslå tiltak som kan 

redusere utgiftene/øke inntektene med 100.000 kr i 2011 budsjettet, og ytterligere 

reduksjon/inntektsøkning med 100.000 kr i økonomiplanperioden fra til 2013.
 

 

Vurdering 

Fellesrådet har fulgt opp kommunestyrets vedtak gjennom å redusere utgifter/øke inntekter 

med 175.000 kr i 2010. Det er likevel grunn til å anta at regnskapet vil vise underskudd.  

Fellesrådet har forutsatt at momskompensasjon på fellesrådets tilskudd til reparasjon av 

kirketaket (utgjør ca 100.000 kr) blir tilbakeført fellesrådet. Jeg vil ikke foreslå dette da 

utgangspunktet hele tiden har vært et reelt tilskudd på 500.000 kr. Dessuten har kommunen 

dekket merkostnadene med reparasjon av taket. Fellesrådet har et disposisjonsfond på 1,187 

mill. kroner – av dette skal det gå 500.000 kroner til reparasjon av kirketaket. 

 

Fellesrådet har videre vedtatt å redusere/øke inntektene med 100.000 kr i 2011 blant annet 

gjennom innføring av festeavgift for gravsted fra 2011. Festeavgiften antas å innbringe ca 

45.000 kroner.  

 

Kommunestyret behandlet i 2005 også et forslag fra fellesrådet om å innføre festeavgift. 

Forslaget ble da ikke vedtatt. 
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Svært mange kommuner har innført festeavgift for gravsted. Kirkevergen har foretatt en 

undersøkelse i noen av våre nabokommuner som viser (festeavgift pr år): 

 

 Skånland kr    20,- 

 Harstad ”    115,- 

Gratangen ”    100,- 

Kvæfjord ”    100,- 

Lavangen ”      25,- 

Salangen ”      25,- (50 kr for tidligere utenbygdsboende)  

Målselv ”      25,- 

Sørreisa ”     Ingen avgift 

Bjarkøy ”      50,- 

 

Begrunnelsen for å innføre en festeavgift er ikke bare økonomisk, men som fellesrådet også 

skiver, at fellesrådet får en ansvarlig fester å forholde seg til. Fellesrådet kan sågar bli gjort 

ansvarlig hvis uhell skjer med gravminner som ikke er vedlikehold.  

 

Fellesrådets forslag er i tråd med kommunestyret vedtak om budsjettmessige tiltak og 

rådmannen slutter seg til fellesrådet forslag og begrunnelse. Avgiften er så pass beskjeden at 

dersom den blir noe lavere er det neppe hensiktsmessig å kreve den inn. 
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BUDSJETTKONTROLL/BUDSJETTREGULERING NR 2/2010  

 

Saksbehandler:  Helge Høve Arkiv: 153   

Arkivsaksnr.: 10/178    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

158/10 Formannskap 07.10.2010 

/ Kommunestyre  

 

Rådmannens innstilling: 

1. Kommunestyret tar budsjettkontroll pr september til etterretning. 

2. Kommunestyret tar statusrapport pr. september til etterretning. 

3. Kommunestyret vedtar budsjettregulering nr 2/2010 i henhold til vedlegg nr 3. 

 

 

Vedlegg: 

1. Budsjettkontroll pr. september. 

2. Statusrapport pr. september. 

3. Budsjettregulering nr 2/2010. 

 

Saksutredning: 

1. Budsjettkontroll 

Budsjettkontroll for september følger som vedlegg nr 1. Alle beløp er anslått regnskapsresultat 

pr 31.12.2010. Selv om vi er kommet mer enn halvvegs i budsjettåret er det enda betydelig 

grad av usikkerhet om sluttresultatet. Selve regnskapsavslutningen vil medføre posteringer som 

vi ikke kjenner tallstørrelser på i dag. Budsjettkontrollen viser at vi ligger an til et betydelig 

merforbruk. Jeg har følgende kommentarer til de største avvik: 

 

Rådmannen 

 Arealplan. Rådmannen vil gi en særskilt orientering til formannskapet om status og 

framdrift. 

 Fellesutgifter. Merforbruk på flere poster. Vil kreve en nøye gjennomgang og tiltak må 

iverksettes. . 

 IT/EDB-utgifter. Ikke uventet merforbruk på grunn av dyr og lite hensiktsmessig 

driftsavtale. Anbudet på ny driftsavtale gjennomført og de ligger det an til lavere 

kostnader i 2011.  

 

Oppvekst 

 Forventet overforbruk på strøm. 

 

NAV 

 Feilbudsjettert lønn. 

 

PRO 

 Overforbruk vikarer og overtid 

 Merforbruk bilkostnader/medisinsk forbruksmateriell 

 Høyt sykefravær miljøarbeidertjenesten 
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Helse 

 Merforbruk kjøp av bil. Framtidig besparelse 

 Merforbruk legeordning. Mye bruk av vikarleger inntil legeordning er på plass. 

 

PNU 

 PNU ligger an til merforbruk hovedsakelig som følge av økte 

vintervedlikeholdskostnader på veier og oppfølging av vinterskader på vei. 

 

Lønnsoppgjøret 

 Lønnsoppgjøret. Den sentrale delen av lønnsoppgjøret er avklart – de lokale 

forhandlinger gjenstår. Det ser ut som lønnspotten på 2 mill. kr vil holde. 

 

Pensjon 

 Det ligger an til en liten reduksjon i pensjonspremien for 2010 – besparelsen er ikke 

avklart enda. 

 

Skatt/rammeoverføring 

 Skatt og rammeoverføring må sees i sammenheng da de sterkt avhenger av hverandre 

på grunn av inntektsutjamninga. Vi er avhengig av skatteinngangen på landsbasis som 

betyr ca 90 % for resultatet for Ibestad og egen skatteinngang betyr ca 10 & på grunn 

av utjevninga i inntektssystemet.  De siste prognoser viser at skatteinngangen på 

landsbasis en økning i år på ca 3,7 %, men det er forutsatt av Finansdepartementet 

6,4 %. Våre beregninger basert på KS sin regnemodell viser at vi omtrent kommer i 

balanse dersom Finansdepartementets prognose, som vi har budsjettert ut fra, holder. 

Dersom skatteinngangen blir som hittil, vil vi få en inntektssvikt på ca 800.000 kr. Det 

er grunn til å frukte at det vil bli en betydelig inntektssvikt på skatt- og 

rammeoverføring. Regjeringa vil komme med en ny prognose i forbindelse med 

statsbudsjettet.  

 

Renter (inntekt/utgifter)  

 Renta har økt mindre enn forventet noe som medfører at vi samlet kan få en besparelse 

på ca 200.000 kroner. 

 

Avdrag  

 Ligger an til balanse 

 

Aksjeutbytte Hålogaland Kraft  

 Aksjeutbyttet er noe høyere enn budsjettert, mens Inntekter fra ansvarlig lån kan gi 

mindre inntekt enn budsjettert på grunn av lavere rente. Det er derfor ikke ventet noe 

avvik fra budsjettet.  

 

Momskompenasjon  

 Det skjer en omlegging av momskompensasjon fra investering som hittil har blitt 

inntektsført i driften og utgifter inkl. moms blir utgiftsført i investeringsregnskapet. 

Dette legges gradvis om slik at fra 2010 skal minst 20 % av momskompensasjon 

disponeres til driftsmidler i investeringsregnskapet. Dette medfører at det blir et mindre 

beløp til å saldere et merforbruk i driften og at det avsettes driftsmidler til investering. 

Jeg har beregnet at momskompenasjon som skal disponeres til investering utgjør ca 
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600.000 kroner som er disponert i forbindelse med finansiering av kulturhuset. På 

grunn av den høye investering i år vil momskompensasjon utgjøre 2-3 mill. kroner. 

Forskriften bestemmer at beløpet skal disponeres til å dekke et eventuelt merforbruk i 

driften.  

 

Premieavvik pensjon 

 Premieavvik vil være uavklart helt til regnskapsslutt. I 2010 skal vi blant annet dekke ca 

5,1 mill. kr i premieavvik som ble inntektsført i 2009. De forløpige oppgaver over 

premieavvik viser at vi får et premieavvik som minst er på 5,1 mill. kr noe som betyr at 

vi ikke får merforbruk, men fortsatt skyver et betydelig beløp foran oss. 

 

2. Statusrapport 

Statusrapporten viser framdrift på tiltak ut fra: 

a) Plan og utredninger vedtatt i budsjett 

b) Andre tiltak i vedtatt budsjett 

c) Politiske/administrative vedtak i budsjettåret.  

 

Etter rådmannens mening er det viktig å rapportere aktiviteten i kommunen både i form av 

regnskap (budsjettkontroll) og en status på framdrift på tiltak. Statusrapporten viser at det er 

stor aktivitet i kommunen – nok opp mot grensen hva den kommunale administrasjon kan klare 

å følge opp.  

 

Statusrapporten vil gi formannskap og kommunestyret informasjon om framdrift og gi 

mulighet til prioritering. 

 

Statusrapporten følger som vedlegg 2.  

 

3. Budsjettregulering 

2.1. Driftsbudsjettet 
Som det framgår av budsjettkontrollen ligger det an til stort merforbruk. Det er  ikke ledige 

midler å tilføre de aktiviteter som viser merforbruk.  

 

Rådmannen har hatt kommunens skade- og personalforsikring ute på anbud. Resultatet viser en 

besparelse på ca 40 % som reelt utgjør en besparelse på ca 400.000 kr, men som følge av 

etterslep mv. vil budsjett 2010 bare kunne reduseres med ca 200.000 kr. 

 

Vinteren har behandlet de kommunale veier dårlig og når tilstanden var dårlig i utgangspunktet 

så trenger mange kommunale veier et betydelig vedlikeholdsløft. Jeg vil foreslå å bruke 

200.000 kr av innsparing på forsikring på kommunale veier – av dette bør hovedtyngden gå til 

Straumbotnveien ved grøfterensk og utbedring av stikkrenner.  

 

Straumen og Vasskaret jaktområde har vedtatt å bevilge 25.000 kr til opprustning av 

Pollenveien under forutsetning av at Ibestad kommune bevilger minst like mye. Til tross for at 

et slikt initiativ kan forrykke den kommunale prioritering ser rådmannen positiv på et slikt 

privat initiativ for å bidra til at veier blir bedre. Denne veistrekning er i utgangspunktet ikke 

kommunal, men fører til et utfartsområde som er mye brukt og kan utvikles videre. Blant annet 

er det tatt initiativ til å guide turer til Langlitinden og da vil turdeltakerne måtte bruke 
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Pollenveien. Jeg vil derfor gå inn for at kommune bevilger 25.000 kroner til utbedring av 

Pollenveien. 

 

På grunn av at økonomimeldinga ikke ble behandlet i juni som forutsatt, har formannskapet 

samtykket i å disponere 225.000 kroner til kommunale veier. 

 

Som følge av sterke reaksjoner på at gatelysene ikke ble tent i høst ba formannskapet 

rådmannen finne midler til å tenne gatelysene fra slutten av september. Kostnadene utgjør ca 

175.000 kroner. 

 

Til sammen 400.000 kroner som dekkes av 200.000 kr fra mindreutgift forsikring og 200.000 

kr mindreutgift renter. 

2.2. Investeringsbudsjett 2010 
Siden det har skjedd betydelige endringer etter at årsbudsjettet ble vedtatt, finner rådmannen 

det nødvendig å gå gjennom alle tiltak i investeringsbudsjettet. I denne sammenheng må vi ta 

med regnskap 2009. Investeringsprosjekter som går over flere budsjettår vil ofte ha en 

framdrift og en utgiftskurve som ikke alltid følger budsjettåret. Det betyr at for noen prosjekter 

vil vi et år bruke mindre en budsjettert og da må mindreforbruket budsjetteres på nytt neste år 

– det betyr i utgangspunket ikke at det er overskridelse. I budsjettregulering nr 2/09 ble 

låneopptaket for 2009 noe redusert til tross for økt investering. Andre prosjekter kan ha 

motsatt utgiftskurve. Det er derfor viktig at vi kan se investeringsprosjektenes kostnadsramme 

uavhengig av årsbudsjett.  

Ibestad kulturhus - ombygging/rehabilitering  
Jeg viser til egen sak. 

Ibestad skole – prosjektering ombygging 
Kommunestyret har vedtatt at skolen ikke skal ombygges. Arbeidet stoppes derfor etter 

detaljprosjektering og utgiftene 540.000 kr må  finansieres i år. Vi kan disponeres tidligere 

ubrukte lånemidler til dette. 

Fortau Hamnvik - planlegging/grunnerverv  
Ikke vedtatt kostnadsramme 

Budsjett 2009   150.000 kr 

Investering 2009      94.000 kr 

Vedtatt budsjett 2010         200.000 kr  

Investering 2010       500.000 kr. 

Nytt budsjett 2010  500.000 kr 

 

Arbeid med reguleringsplan er avsluttet og grunnerverv er i gang men ikke  ferdig. Fjorårets 

budsjett ble redusert med 300.000 kr som bevilges på nytt i år. Årets budsjett blir dermed 

500.000 kr som finansieres med 360.000 kr i tilskudd og 140.000 kr i lån.  

Årsand boligfelt - opparbeidelse 
Vedtatt kostnadsramme  3,405 mill. kr 

Brukt i 2008 og 2009      1,452  ”      ” 

Vedtatt budsjett 2010            0   ”      ”  

Investering 2010  1,260  ”      ”     (hittil)  

Nytt budsjett 2010                  2,000  ”     ”  
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Fjorårets budsjett ble redusert med 1,405 mill. kr. Prosjektet er ikke ferdig enda og det er 

derfor ikke mulig å anslå de eksakte kostnader. Jeg vil derfor komme tilbake til saken  i neste 

budsjettregulering.  Det står imidlertid 0,623 mill. kr i ubrukte lånemidler fra 2009 som 

budsjetteres på nytt i 2010. 

Breivoll havn - rassikring 
Vedtatt kostnadsramme 1,50 mill. kr 

Budsjett 2009    0,10   ”     ” 

Investering 2009   0,05    ”     ” 

Vedtatt budsjett 2010   1,00    ”     ” 

Investering 2010  1,90    ”     ” 

Nytt budsjett 2010  1,90    ”     ” 

 

Fjorårets budsjett ble redusert med 0,4 mill. kr. Jeg viser til at det i årsbudsjettet ble antydet at 

bevilgningen på 1,5 mill. kr kunne bli for liten noe som dessverre har vist seg å være en korrekt 

antakelse. På grunn av langt dårligere grunnforhold enn forventet, som medførte at vi måtte at 

ut mer masse og legge i tilsvarende mer stabiliseringsmasse, er arbeidene er foreløpig avsluttet 

uten at masser som er glidd ut i havna er fjernet. Formannskapet har til møte 7.10. blitt forelagt 

en egen sak der rådmannen foreslår å ta ut mesteparten av de masser som er glidd ut i havna til 

en kostnad av 250.000 kr. Til sammen vil det da påløpe 1,9 mill. kr. Båtforeninga vil gi et 

tilskudd på 70.000 kr. Kostnadene er  mindre enn tidligere antydet da merkostnadene blir ca 

380.000 kroner.  Formannskapet er fortløpende orientert om framdrift og merforbruk. 

Budsjettforslaget er i tråd med rådmannens innstilling til formannskapet om saken. 

Utbedring tak Ibestad kirke 
Vedtatt kostnadsramme 2,500 mill. kr 

Økt av formannskapet  0,475  ”      ” 

Budsjett 2009               0,200  ”      ” 

Investering 2009   0,273  ”      ” 

Vedtatt budsjett 2010       0,600  ”      ”. 

Investering 2010   2,700  ”      ” 

Nytt budsjett 2010  2,700  ”     ” 

 

Fjorårets budsjett ble redusert fra 1,9 til 0,2 mill. kr. Også for dette prosjekt ble det i 

årsbudsjettet antydet at bevilgningen ikke var tilstrekkelig. Formannskapet har blitt fortløpende 

orientert om saken og i møte 08.04.2010 vedtok formannskapet: 

 

1. Investeringsposten reparasjon av kirketaket økes med 475.000 kr. 

2. Kostnadsøkninga finansieres gjennom økt låneopptak 

3. Budsjettendringen innarbeides i budsjettregulering 1/2010 

 

Det er dermed et budsjett på til sammen på 2,975 mill. kr. Arbeidet er avsluttet og  siste 

rapport fra byggeleder viser at kostnadene blir ca 2,945 mill. kr. Budsjettet holder dermed. Det 

viser seg at det opprinnelig budsjett på 2,5 mill. kr ville ha holdt dersom det ikke hadde vært 

nødvendig å skifte deler av taket.  

Årets budsjett må dermed økes til  2,7 mill. kr. Dette er ikke noe kostnadsøkning utover det 

som tidligere er vedtatt, men kun ny budsjettering av beløpet som ikke ble brukt i 2009 og 

formannskapets vedtak om budsjettendring. Kommunen får rentekompensasjon for et lån på 

inntil 2,2 mill. kr og 0,5 mill. kr finansieres gjennom tilskudd fra Ibestad fellesråd. 
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Brebåndsutbygging i Ibestad 
Det er innledet et samarbeid mellom Ibestad, Gratangen og Skånland for å etablere både 

stamnett (inn til kommunen) og aksessnett (til brukerne) i hele kommunen. Den totale 

investering er på 29,3 mill.kr. Det er innvilget tilskudd fra KRD via Troms fylke. Kommunens 

egenandel på 1 mill. kr er dekket i årets budsjett og av tidligere næringsfondsmidler. Det er 

etablert en samarbeidsorganisasjon med Bredbåndsfylket Troms som prosjektleder og 

utbyggingen sendes i disse dager ut på anbud.  

Ibestad samfunnshus – renovering av maskinrom svømmehall 
Det er bevilget 1 mill. kr i 2010 inkl. 0,4 mill. kr i spillemidler. Arbeidet blir ikke satt i gang da 

kommunen ikke fikk spillemidler for innværende år. Årets budsjett settes derfor i 0 og det må 

eventuelt budsjetteres på nytt for 2011.  

Selvfinansierende prosjekt: 

Ytre Andørja Vannverk - vannbehandlingsanlegg 
Kommunen har pålegg fra Mattilsynet om å skaffe et tilfredsstillende vann til abonnentene ut 

fra gjeldende forskrift. Utbygging vil kreve nytt bygg for vannbehandling, samt mulig 

høydebasseng. Kommunen har engasjert konsulent som skal bistå i planlegginga. Antatt 

kostnad er 1,8 mill. kr, men siden prosjektet verken er ferdig prosjektert eller har vært gjennom 

en anbudsrunde, er kostnadene usikre. Rådmannen vil undersøke muligheten for tilskudd til 

utbygginga.  
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UTGLIDNING I BREIVOLL HAVN - FINANSIERING AV SIKRINGSTILTAK  

 

Saksbehandler:  Helge Høve Arkiv: P22   

Arkivsaksnr.: 08/336    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

159/10 Formannskap 07.10.2010 

 

 

Rådmannens innstilling: 

1. Ibestad kommune avslutter arbeidene i Breivoll havn gjennom å fjerne ca 500 m3 masse 

i havna.  

2. Kostnadene innarbeides i budsjettregulering nr 2/2010. 

 

 

Vedlegg: 

1. Utskrift av saken i formannskapsmøte 30.06.2010 

 

 

Saksutredning: 

Jeg viser til saksframlegget der formannskapet innstilte ovenfor kommunestyre på å avslutte 

arbeidet etter at grunnen er sikret mot ras men at mudring i havna ikke blir gjennomført på 

grunn av kostnadene som ville utgjør 400.000 kr til dette. 

 

Rådmannen har i ettertid i samråd med båtforeninga sett på alternative måter å fjerne massene i 

havna. I samråd med hovedentreprenør har vi fått tilbud om å fjerne ca 500 m3 masse til en 

kostnad på ca 250.000 kr inkl. mva. Massene blir nå fjernet med kran fra land. Dette har en 

liten risiko i seg ved at massene er så harde at de ikke lar seg fjerne på denne måten. Da vil det 

uansett påløpe riggkostnader.  Båtforeninga har også øket sitt tilskudd til 70.000 kr. 

Kommunens nettokostnad når momskompensasjon er trukket fra vil utgjøre ca 130.000 kr.  

 

Fjorårets budsjett ble redusert med 0,4 mill. kr. Jeg viser til at det i årsbudsjettet ble antydet at 

bevilgningen på 1,5 mill. kr kunne bli for liten noe som dessverre har vist seg å være en korrekt 

antakelse. På grunn av langt dårligere grunnforhold enn forventet, som medførte at vi måtte at 

ut mer masse og legge i tilsvarende mer stabiliseringsmasse, er arbeidene er foreløpig avsluttet 

uten at masser som er glidd ut i havna er fjernet.  Til sammen vil det da påløpe 1,9 mill. kr. 

Båtforeninga vil gi et tilskudd på 70.000 kr. Kostnadene er  mindre enn tidligere antydet da 

merkostnadene nå blir ca 380.000 kroner inkl. fjerning av utglidde masser.  Formannskapet har 

vært fortløpende orientert om framdrift og merforbruk.  

Breivoll havn - rassikring 
Vedtatt kostnadsramme 1,50 mill. kr 

Budsjett 2009    0,10   ”     ” 

Investering 2009   0,05    ”     ” 

Vedtatt budsjett 2010  1,00    ”     ” 

Investering 2010  1,90  ”     ” 

Nytt budsjett 2010  1,90  ”     ” 
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Vurdering 

Jeg har ikke endret oppfatning om det prinsipielle i saken. Kommunens andel er imidlertid nå 

lagt lavere enn tidligere. Det er  mangel på båtplasser i kommunen og gjennom dette tiltaket 

kan det etableres minst 8 nye båtplasser. I en tilflyttingssamennheng vil det være positivt at 

kommunen kan tilby båtplasser. 

 

Jeg vil derfor nå gå inn for at kommunen fjerner ca 500 m3 fra havna på Breivoll. 
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ASTAFJORD BYGDEBOK  

 

Saksbehandler:  Helge Høve Arkiv: C86   

Arkivsaksnr.: 09/67    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

160/10 Formannskap 07.10.2010 

/ Kommunestyre  

 

Rådmannens innstilling: 

1. Ibestad  kommunestyre tar saksframlegget til orientering og slutter seg til det 

arbeidsopplegg som er skissert. 

2. Ibestad  kommunestyre ber om å få framlagt en sak om eventuell videreføring av 

arbeidet når det foreligger en oversikt over innsamlet materiell og kostnader for 

videreføring av arbeidet er klart. 

 

 

 

Vedlegg/saksdokumenter: 

1. Avtale om ferdigstillelse av råmanus (vedlegg 1) 

2. Ofoten tingretts kjennelse av 26.10.2009 (vedlegges ikke) 

3. Hålogaland lagmannsretts kjennelse av 15.01.2010 (vedlegges ikke) 

4. Kjennelse høyesteretts kjæremålsutvalg (vedlegges ikke) 

5. Kartlegging av bygdeboksamlingen – Interkommunalt arkiv Troms (IKAT) 08.06.2010 

(vedlegg 2) 

6. Eventuell tidligere behandling i kommunen (vedlegg 3) 

 

 

 

Saksutredning: 

Innledning 

Dette er et felles saksframlegg som er utarbeidet av rådmennene i de 3 samarbeidende 

kommuner. 

 

Bakgrunn/status 

Prosjektet Astafjord bygdebok ble startet i 1980. Arbeidet har vært svært omfattende og de 

framdriftsmål som har vært fastsatt er ikke oppnådd. I løpet av 90-tallet ble tidsrammene 

justert to ganger. I 1993 ble det satt som mål å ferdigstille prosjektet innen utgangen av 1999. I 

1997 ble prosjektperioden forlenget med 3 år, med avslutning innen utgangen av 2002. Det ble 

i 2002 klart at denne framdriftsplanen ikke ville holde. Med intensjon om å sikre materialet ble 

det da inngått en avtale om ferdigstilling av råmanus for de ti gjenstående bind av gårdshistoria, 

jf vedlegg 1. Arbeidet med råmanus skulle være ferdigstilt innen utgangen av 2006.  

 

Planlagte og produserte bøker i prosjektet Astafjord bygdebok: 

De utgitte bøker i prosjektet er forfattet av Tore Meyer og Oddbjørn Knutsen. 
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Følgende er utgitt:  

 1 bok (i 4 nøkkelbind) for slektsregistreringer frem til 1925 

o Meyer: Astafjord bygdebok, Nøkkelbind (slektsregistre), bind 1-4, 1992 

 1 gårdshistoriebok (i 2 bind) for Gratangen 

o Meyer og Knutsen (Meyer red.): Gårdshistorie for Gratangen bind 1, 2002 

o Meyer og Knutsen (Meyer red.): Gårdshistorie for Gratangen bind 2, 2001 

 

Følgende gjenstår: 

Det som nå gjenstår er gårdshistoriedelen. Av denne er det utgitt en bok/to bind for Gratangen. 

Det gjenstår totalt 5 bøker, fordelt på 10 bind: 

 3 bøker (i 6 bind) fra Ibestad 

o Gårdshistorie, strekningen Forsa-Vik, bind 1 og 2 

o Gårdshistorie, Andørja, bind 1 og 2 

o Gårdshistorie, resterende del av Rolla, bind 1 og 2 

 1 bok (i 2 bind) fra Skånland 

o Gårdshistorie bind 1 og 2 

  1 bok (i 2 bind) fra Gratangen  

o Gårdshistorie, resterende del sør, bind 1 og 2 

 

Fra en faglig vurdering holder det publiserte arbeidet svært høy kvalitet, og framstår nærmest 

som et eksempel på hvordan nøkkelbind og gårdshistorie kan bygges opp og framstilles.  

 

Den økonomiske fordeling mellom kommunene er 40 % på hver av kommunene Ibestad og 

Gratangen og 20 % på Skånland kommune. Prosjektet har ved utgangen av 2005 en kostnad 

på 15,554 mill. kr.  Etter det er det påløpt kostnader i 2006-2007-2008-2009 med til sammen 

1,318 mill. kr. Til sammen er det brukt 16,872 mill.kr – Ibestad kommunes andel utgjør 6,749 

mill. kr.  

 

I tillegg er følgende bøker produsert av Tore Meyer og Lars Ivar Hansen for Lavangen 

kommune: 

 2 bind generell historie/felleshistorie for Lavangen 

o Hansen: Astafjord bygdebok, historie: Fra eldre jernalder til ca 1570, bind 1, 

2000 

o Hansen: Astafjord bygdebok, historie: Astafjord ca 1570-ca 1730, bind 2, 2003 

 

Og i tillegg er følgende bøker under produksjon av Tore Meyer og Lars Ivar Hansen, med 

bistand av Oddbjørn Knutsen og Andre Selnes, for Salangen kommune: 

 1 bind generell historie/felleshistorie 

o Hansen i samarbeid med Meyer, Knutsen og Selnes: Astafjord bygdebok, 

historie. Perioden ca 1730 til ca 1815, bind 3, under utarbeidelse 

 

Bøkene produsert for Lavangen og Salangen kommune inngår ikke i det interkommunale 

bygdebokprosjektet som Ibestad, Gratangen og Skånland har, men bygger i alle fall delvis på 

materiale innsamlet i/av dette prosjektet. Forfatterne har vært særskilt engasjert av henholdsvis 

Lavangen og Salangen kommuner og fått utbetalt særskilt lønn/honorar for arbeidet. Trykking 

og utgivelse er finansiert av henholdsvis Lavangen og Salangen kommune. 

 

De engasjerte forfattere har avsluttet sitt engasjement. Tore Meyer sa opp i 2005 og Oddbjørn 

Knudsen avsluttet i 2008. 
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Ibestad interkommunale bygdeboknemnd har hatt det overordnede ansvar for arbeidet. 

Nemnda har hatt varierende sammensetning, men de siste to år har den bestått av ordførere og 

rådmenn i de tre samarbeidende kommuner. Gratangen kommune har vært vertskommune.  

 

Det har vært stort engasjement omkring bygdeboka i alle år. Historien bak bydebokarbeidet er 

omfattende og det vil være både komplisert og tidkrevende å gi en fyldig utredning/orientering 

om denne.  

 

Rettslig tvist 

I det siste har det vært fokus på det arbeid som hittil er utført – blant annet eiendomsretten og 

sikring av materiellet. Etter at kontoret med arkiv som ble brukt til bygdebokarbeidet ved 

Nordnorsk Fartøyvernsenter og Båtmuseum, ble stengt i 2009 for å sikre materiellet innga 

Salangen kommune, professor Lars Ivar Hansen og forfatter Tore Meyer 15.09.09 begjæring 

om midlertidig forføyning mot Gratangen kommune (som vertskommune) med påstand om at 

arkivet måtte åpnes. Hensikten var at forfatterne skulle kunne bruke arkivet i arbeidet med 

felleshistorien for Astafjord bind III (for perioden 1730 til 1814) som Salangen kommune 

utarbeider.  

 

Begjæringen ble først behandlet i Ofoten tingrett som 26.10.2009 avsa følgende kjennelse: 

 

1. Gratangen kommune pålegges å tilgjengeliggjøre bygdebokkontorets 

dokumentsamling ved Gratangen Båtsamling for Salangen kommune v/Andre Selnes, 

Tore Meyer, Oddbjørn Knutsen og Lars Ivar Hansen. 

2. Gratangen kommune betaler kr 147 462,- i saksomkostninger til Salangen kommune, 

Lars Ivar Hansen, Tore Meyer innen to uker etter forkynning av denne kjennelsen, 

med tillegg av alminnelig forsinkelsesrente etter forsinkelsesrenteloven § 3 første ledd 

første punktum, fra forfall og til betaling skjer. 

 

Gratangen kommune anket kjennelsen til Hålogaland lagmannsrett som 15.01.2010 avsa 

følgende kjennelse: 

 

1. Gratangen kommune frifinnes. 

2. Salangen kommune, Tore Meyer og Lars Hansen pålegges, som solidarisk ansvarlige 

å betale saksomkostninger til Gratangen kommune for tingretten med kr 85.668,75. 

3. Salangen kommune, Tore Meyer og Lars Hansen pålegges, som solidarisk ansvarlige, 

å betale saksomkostninger til Gratangen kommune for lagmannsretten med kr 30.000. 

4. Oppfyllelsesfristen for de i punkt 2 og 3 ilagte saksomkostninger er to uker fra 

forkynnelse av kjennelsen. 

 

Salangen kommune, Lars Ivar Hansen og Tore Meyer fremmet 08.02.2010 anke til 

Høyesteretts ankeutvalg over Hålogaland lagmannsretts kjennelse.  Høyesteretts ankeutvalg 

besluttet at anken ble nektet fremmet. 

 

Hålogaland lagmannsretts kjennelse av 15.01.2010 er dermed rettskraftig.  

 

I etterkant av dommen har Salangen kommune v/ordfører tatt kontakt med Bygdeboknemnda 

om et møte om adgang til det innsamlede materiell for bruk i utarbeidelse av felleshistorien 

bind III.  Et slikt møte har av forskjellige årsaker ikke funnet sted. Salangen kommune har nå 
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krevd innsyn i arkivet etter offentlighetsloven. Bygdeboksnemndas advokat vil følge opp dette 

krav med Salangen kommune. Resultatet at dette vil bli meddelt når saken behandles politisk.  

 

Sikring av det innsamlede materiell 

Det har vært uklart om hvor mye materiell som er innsamlet, kvalitet og hvor det en arkivert. 

Bygdeboknemnda har derfor engasjert Interkommunalt Arkiv Troms (IKAT) for å kartlegge 

arkivet, jfr. rapport av 8. juni 2010 med vedlegg (vedlegg 2) Det står blant annet følgende i 

rapporten: 

 

”Det innsamlede materialet består av et omfattende kartotek hvor opplysninger fra 

flere kildetyper er samlet på kort og ordnet alfabetisk. 

 

Foruten kartoteket består materialet for en stor del av kildekopier; folketellinger, ulike 

manntall (skattemanntall), skifteprotokoller7skifter, panteregistre, tingbøker, 

jordebøker, kirkebøker m.m.”  

 

”Bortsett fra kartotekregistrene fantes det ikke noen form bearbeidet materiale, som 

personoversikter, manusutkst, eller korrektur. Det stor heller ingen datamaskiner i 

lokalene der slikt materiell kunne være lagret. Det ble ikke funnet noen skriftlig 

oversikt over elektronisk bearbeidet materiale, noen systematisert oversikt over 

innsamlingsarbeidet, database med personopplysninger eller noen oversikt/register 

med kildehenvisninger. 

 

Det ser ut som om det som finnes av bearbeidet materiale i elektronisk form er lagret 

på datamaskinene som enten ble hentet 23. februar 2009 eller allerede befant seg hos 

Tore Meyer, jfr. vedlagte liste. I følge Meyer ligger alt av slike opplysninger lagret i 

en eller flere MS-DOS baserte databaser.” 

 

Fra tilgjengelig materiale og ut fra vitneutsagn i tingretten er det opplyst at det skal det være 

utarbeidet ferdig råmanus for en eller flere bygdebøker for Ibestad. Som det framgår av 

rapporten fra IKAT ble dette ikke kartlagt i rapporten. Det er etter kartleggingen således like 

uklart hva som gjenstår for ferdigstillelse av en eller flere bind av bygdebøkene.  

 

Det har vært et overordnet mål for bygdeboknemnda å sikre det innsamlede materiell – både 

det fysiske arkiv og det/de elektroniske arkiv. Det er tatt kontakt med forfatterne om at 

innsamlet materiell skal bli gjort tilgjengelig for bygdeboknemnda i et tilgjengelig format. 

Resultatet av dette arbeid vil bli meddelt når saken behandles politisk.  

 

Politisk behandling i kommunen 

Bygdeboksaken ble sist behandlet i Ibestad kommunestyre i 20.03.2006 (vedlegg 3). Det ble da 

fattet følgende vedtak: 

 

1. Beslutning om – avvikling eller videreføring av bygdebokprosjektet – utsettes. 

2. Det oppnevnes en gruppe på 3 medlemmer som får i oppdrag å tilrettelegge og 

sammenkalle til et møte mellom deltakerkommunene og forfatterne for å diskutere 

bygdebokprosjektet. 

3. Før saken framlegges til ny behandling skal uttalelse fra kulturkomiteen foreligge. 

4. Administrasjonen pålegges samtidig å sikre/avklare rettigheten til materialet. 

5. Saken tas opp til endelig behandling i juni 2006. 
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Saken er ikke blitt fulgt opp med politiske vedtak i Ibestad kommune etter dette. Ordfører har 

fortløpende orientert formannskapet og kommunestyret om utviklingen i saken.  

 

Rådmannens vurdering/konklusjon 

Dette saksframlegg vil hovedsakelig være en gjennomgang av status fram til nå. 

 

Det er ikke mulig å fremme en sak om en eventuell videreføring av bygdebokarbeidet før vi har 

fått full oversikt over det innsamlede materiell og hva som kreves av ressurser for å ferdigstille 

hele deler av arbeidet. I den sammenheng kan vi ta med at i 2005 ble det antatt at ferdigstillelse 

av hele bygdehistorien vil beløpe seg til 11,5 mill. kroner i 2006-priser. Kostnadene er ikke 

vurdert i ettertid. Beløpet må på den ene side oppjusteres for prisstigning og på den andre side 

er det muligens produsert noe råmanus som kan medføre at kostnadene blir lavere.  Til fradrag 

vil komme inntekter fra salg av bøker. Bare når vi får en oversikt over det innsamlede materiell 

og når vi har oversikt over kostnadene med videreføring, kan det fremmes sak til politisk 

behandling om videreføring. 

 

Krav om innsyn fra Salangen kommune etter offentlighetsloven må avklares. En eventuell 

utenomrettslig avtale om innsyn må politisk behandles i de tre kommuner. 
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VALG 2011 - KOMMUNESTYRE - OG FYLKESTINGSVALG  

 

Saksbehandler:  Roald Pedersen Arkiv: 010   

Arkivsaksnr.: 10/250    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

161/10 Formannskap 07.10.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

Ved fylkestingsvalget og kommunestyrevalget 2011 holdes det valg i Ibestad kommune slik: 

 

Mandag 12. September 2011 – Ibestad og Solstad kretser - kl 11:00 – 20:00. 

 

Bolla og Ånstad krets slås sammen med Ibestad krets slik at Ibestad kommune får to 

valgkretser, Ibestad og Solstad. 

 

Formannskapet velges til valgstyre. 

 

 

Vedlegg: 

 

 

Saksutredning: 

I statsråd 16. April 2010 ble valgdagen for fylkestingsvalget og kommunestyrevalget 2011 

fastsatt til  

 

mandag 12. september 2011.  

 

Hvert enkelt kommunestyre kan vedta at det i vedkommende kommune skal holdes valg også 

søndag 11. september 2011. 

 

Ibestad kommune har tidligere hatt tradisjon med å ha valglokalene åpne både søndag og 

mandag.  Rådmannen mener at det ikke lenger er nødvendig med to valgdager.  Ibestad 

kommune er en liten kommune, og da reglene for forhåndsstemmegivningen er utvidet vil det 

ligge godt til rette for at man skal kunne avvikle valget på en god måte.  I valgforskriften  

§ 24a nr 1 står det: ”Valgstyret plikter å tilrettelegge for at velgere som henvender seg til 

kommunen i perioden 1. juli til 9. august får avgitt stemme” (tidligstemmer).  Valgloven har 

også en bestemmelse om ambulerende stemmegivning, dvs. at syke og uføre personer får 

mulighet til å forhåndsstemme der de oppholder seg (hjemme, pasientrom, trygde- og 

omsorgsboliger mm). 

 

Av samme begrunnelse mener rådmannen at Ibestad kommune bør redusere antall valgkretser 

fra fire til to.  Ibestad kommune hadde ved siste valg følgende valgkretser: Bolla, Ibestad, 

Ånstad og Solstad.  Sett ut fra tiden det tar å reise til stemmestedet er det naturlig at Bolla og 

Ånstad valgkrets slås sammen med Ibestad valgkrets, og at man opprettholder Solstad 

valgkrets.  Åpningstidene for valglokalene blir som før, 11:00 – 20:00. 

 

Valgloven § 4-1 sier at ”I hver kommune skal det være et valgstyre som velges av 
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kommunestyret selv.  Ved tidligere valg er det Formannskapet som har vært valgstyre.  

Rådmannen foreslår at dette videreføres. 
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ANTALL MEDLEMMER I KOMMUNESTYRE OG FORMANNSKAP  

 

Saksbehandler:  Roald Pedersen Arkiv: 033   

Arkivsaksnr.: 10/547    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

162/10 Formannskap 07.10.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

Ingen innstilling. 

 

 

Vedlegg: 

 

 

Saksutredning: 

I kommunestyremøtet den 24.06.2010 ble det anmodet fra representanten Bjørnar Johansen at 

administrasjonen må se på antall medlemmer i formannskap og kommunestyre før valget i 2011 

(jfr. møteprotokoll). 

 

Kommunelovens § 7 nr 2 regulerer antall medlemmer til kommunestyrene og sier følgende: 

”Kommunestyrets medlemstall skal være ulike tall, som fastsettes slik for kommuner med: 

        a.   ikke over 5000 innbyggere, minst 11” 

 

Kommunelovens § 7 nr 3 sier at: 

”Endring av medlemstallet vedtas av kommunestyret eller fylkestinget selv senest 31. desember 

i nest siste år av valgperioden, med virkning for kommende valgperiode.” 

Dette betyr at rådmannen ikke kan komme med noen innstilling vedrørende medlemstallet i 

kommunestyret, men at kommunestyret selv må foreta denne vurderingen. 

 

 


